

主動學習

開創未來



梁惠芳校長

可譽在2023-2024年度慶祝遷校二十周年紀慶後，於本年度踏進新里程。承蒙辦學團體（晉色園）、歷任校監、校董、校長、家長及校友的支持，我們正式朝着「主動學習，開創未來」的方針，開展及優化下列計劃。

首先，自2020年起，可譽在初小級便開展「DEAR」學習計劃，透過四大元素：Daily（每日）、Exploration（探索）、Reflection（反思）、Achievement（成就），積極培育孩子具備成為「學習小主人」的條件。新學年，在進行「Dear」計劃的恆常任務時，將檢視當中所運用的策略，加以優化，進一步提升其素質；至於在書法及運動任務方面，我們更期望孩子能孕育良好的涵養、正確的價值觀及促進身心靈的和諧。此外，「DEAR」計劃透過「TEAMS」平台，以科技結合實體學習，藉着混合模式以讓孩子達學習善用科技，主動學習之目的，迎接元宇宙新時代之用。

另外，可譽向來重視科技教育，為進一步強化孩子的創新思維及科學能力，我們將在本年度於小學各級開展「STEM計劃全接觸」及「校本電子遊戲式學習及編程平台綜合發展計劃」，並優化校園設施，不但提升常識室設置以開展科學科的課程，更重新佈置電腦室以應付人工智能「AI」及編程的新紀元，再配合沉浸式教學系統，彼此相輔相成，為孩子的主動學習，如虎添翼，奔向未來。

最後，可譽將精益求精，在現有的基礎上，讓孩子根據自己的能力、喜好及需要，以「動手做」方式創建屬於自己的跨課程閱讀、價值觀教育及國民教育等學習經歷，從而親身體會到具備良好品德的重要，同時提升慎思明辨的能力，為日後的豐盛人生作好準備。

「主動學習，開創未來」不光是一個口號，也不只是一個目標，而是一個希望每位可譽孩子所具備的特質——就讓我們於本年度，在秉承晉色園「有教無類」的辦學宗旨、「普濟勸善」的校訓及在嚴而有愛、互相尊重的校園裏，使每一位愛己及人及愛國愛港的可譽孩子，都懂得主動學習，擁抱未來，開創屬於自己的天地。

Pioneer the Future with Proactive Learning

Principal Leung Wai Fong

In the 2023-2024 academic year, Ho Yu celebrates the 20th anniversary. With the support of the sponsoring body (Sik Sik Yuen), former supervisors, managers, principals, parents and alumni, we are embarking on a new journey with the theme "Pioneer the Future with Proactive Learning".

Firstly, since 2020, Ho Yu has launched the "DEAR" (Daily, Exploration, Achievement, Reflection) Learning Programme at the junior primary level. Through the four key elements - Daily, Exploration, Achievement and Reflection, we actively nurture the students to become "Learning Masters". In the new academic year, we will review and optimize the strategies used to further enhance its quality. As for the calligraphy and sports tasks, we also hope to cultivate students' good character, correct values and promote holistic well-being. Furthermore, the "DEAR" programme integrates technology with face-to-face learning through the "TEAMS" platform, using a blended mode to help students learn to utilize technology effectively and engage in self-directed learning, embracing the new era of the Metaverse.

In addition, Ho Yu has always emphasized technology education. To further strengthen students' innovative thinking and scientific capabilities, we will launch the "STEM Programme" and the "Comprehensive Development of School-based Electronic Game-based Learning and Programming Platform" at all primary levels this year. We will also optimize the campus facilities, not only enhancing the General Studies room to develop science education, but also redesigning the computer room to cater for the new era of Artificial Intelligence (AI) and programming. With the integration of immersive teaching system, these initiatives will empower students' self-directed learning and propel them towards the future.

Finally, Ho Yu will continue to refine our curriculum, allowing students to create their own cross-curricular reading, values education and national education learning experiences based on their abilities, interests and needs. This will enable them to personally experience the importance of good character and enhance their critical thinking skills, thereby preparing them for a fulfilling future.

"Pioneer the Future with Proactive Learning" is not only a slogan or a goal, but a quality that we hope every Ho Yu student will possess. Let us, in adherence to Sik Sik Yuen's educational philosophy of "Universality in Teaching" and our school motto of "Benevolence and Righteousness", cultivate every student a love for self, others and the nation, along with the ability to engage in self-directed learning and embrace the future, creating their own unique path.